
ZEEfi GEHEHI. 

RAAD VOOR ECONOMISCHE E x n o / / 
AANGE IE GENHEDEN. " ' * 
No.381. 

V e r s l a g van de v e r g a d e r i n g , 
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A a n w o z i g : M i n i s t e r van S c h a i k , V o o r z i t t e r , en de M i n i s t e r s 
van den B r i n k , Gotzen, Joekes , L i e f t i n o k , Mans-
h o l t , S p i t z e n en i n ' t V e l d . 

V o o r t s z i j n aanwezig: Mï,W.C. L . van der G r i n t e n , 
S t a a t s s e c r e t a r i s van Economische Zaken, M r . I r . B . 
W.Kaveman van het M i n i s t e r i e van Verkeer en Water
s t a a t , D r . H . l . I . H i r s c h f e l d , Regeringscommissaris i n 
Algemene D i e n s t , LIr .S .Th.J.Teppema, p l v . D i r - G e n . 
van de B . E . B . en P r o f . D r . J . T i r i b e r g e n , D i r e c t e u r 
Van het C e n t r a a l P l a n b u r e a u . 

S e c r e t a r i s : D r s . A . F . H . J . Q u a e d v l i e g . 

ïïegens v e r h i n d e r i n g van de M i n i s t e r - P r e s i d e n t neemt M i n i s t e r 
Van S c h a i k het p r a e s i d i u m -waar. 

1. VE3SLAG VAN DE VERGADER BIG PD. 23 MAART 1 949. 

Op b l z . 6 wordt onder punt 10 ingevoegd; " M i n i s t e r Joekes v e r 
l a a t de v e r g a d e r i n g " . 

Overigens worden de n o t u l e n goedgekeurd. 

2. INGEKOMEN STUKKEN EN MEDEDELINGEN. 

Gene. 

3 . VOORGENOMEN HANDELSBESPREKINGEN MET JOEGOSLAVIË ( E . Z . ) 

Nota van de V o o r z i t t e r der Nederlandse d e l e g a t i e dd. 10.3.49, R . E . A . 
No. 297. 

Naar a a n l e i d i n g van een vraag van M i n i s t e r j n ' t V e l d , b e t r e f 
fende de passage over het hoog houden der p r i j z e n onder i n v l o e d van 
de B r i t s e houding ten opzichte van het handelsverkeer met J o e g o s l a 
v i ë ( v i d e b l z . 3 der nota onderaan), merkt Mr.Teppema op, dat de mees
t e p r i j z e n min o f meer bedorven z i j n door de B r i t s e b e l a n g s t e l l i n g 
Voor bepaalde s terke J o e g o s l a v i s c h e producten, m.n. e r t s e n . 

M i n i s t e r L i e f t i n c k acht de voorgestelde v e r l e n g i n g van het 
scheepsbouwcrediet öp z i c h z e l f r e d e l i j k . Daartegenover z a l eohter 
het maiscont ingent door Nederland moeten worden u i t g e p u t , daar anders 
ongewenste c r e d i e t v e r l e n i n g aan Joegos lav ië o n t s t a a t . 

M i n i s t e r Mansholt i s van mening, dat inderdaad gepoogd moet 
worden z o v e e l mogeli jk mais i n Joegoslavië te kopen. De door Neder
land h ier tegenover geleverde schepen z i j n echter p r i j z i g , hetgeen 
ook de mais duur maakt. 

M i n i s t e r van den B r i n k acht het j u i s t , dat b i j de aankopen 
van mais een commercieel standpunt wordt ingenomen. _ 

M i n i s t e r L i e f t i n c k heeft b e g r i p voor d i t standpunt, maar w i j s t 
andermaal op de k e e r z i j d e on informeert voorts naar do aard van het 
scheepsbouwcrediet, 
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nota) af, hoe de deviezenbedragen, waarvan hier sprake i s zu l l en 
kunnen worden vastgesteld. Spreker beschouwt d i t als een moei l i jke 
taak. Voorts kan de M i n i s t e r de invoering door Suriname van het 
s t e l s e l van invoer- en betalingsver gunningen n ie t toejuichen. Voor 
zover hiervan belemmeringen voor de Nederlandse export naar genoende 
gebiedsdelen het gevolg zouden z i j n , z u l l e n ook w i j - naar de opvat
t i n g van spreker - vee l c r i t i s c h e r moeten gaan staan tegenover de 
afneming van de Surinaamse ci t rusoogst en z a l nen van Nederlandse 
z i jde voorts ook Voorzicht iger moeten z i j n met het toestaan van i n 
vesteringen i n Suriname. 

I Ti n i s t e r GÖtzen antroordt , dat terzake van de vas t s t e l l i ng der 
deviezenbedragen een regel ing zeer wel mogelijk i s en dat deze 

SWt&f de Nederlandse Bank z a l geschieden. Ten aanzien van de Surinaamse 
r maatregel tot de invoering van een vergunningenstelsel voor de i n 

voer deelt de M i n i s t e r mede, n ie t op de hoogte te z i j n van de ra t io 
waarom hier toe i s overgegaan. Spreker voorziet hiervan echter prac-

_ . y> , t i s c h geen moeili jkheden en s t e l t daarom voor, af te wachten hoe 
/*+tp£t+At. hot s t e l s e l z a l werken en>hnt vmlgnnfl jaar d i t punt i n bespreking 

ftf+rtjlf&ttt, j fy-v to brongen. ' 
ĵ *- jTjryjts N a c n i S G d iscussie over ondergeschikte punten bes lu i t de Raad 

—^ y * do conclusies goed te keuren; terzake van do schuldverhouding Surina-
^^^4^ mc / Nederland z a l een wetsontwerp aan de Minis ter raad worden aan-

r geboden, 

9. INSTELLING- H00EDC0MI.gSS3E VOOR IE PDUSTRIALISATIE (E .Z . ) 

D i t punt wordt op verzook van de Minis te r -Pres ident aangehou
den. 

M i n i s t e r van den Br ink zou het op p r i j s s t e l l e n , door z i j n 
Ambtgenoten s c h r i f t e l i j k te worden inge l i ch t over hun eventuele op-

/H.a.v.het inge- merkingen^" zulks ter vergemakkelijking van de behandeling hiervan 
diende v o o r s t e l in do eerstvolgende vergadering. 

10. RONDVRAAG. 

a. Ontwcrp-rapport van de Ministersconferent ie der Benelux. 

M i n i s t e r Joekes brengt het i n hoofde genoemde ontvyerp-rapport 
ter sprake , waaromtrent h i j gaarne enige opmerkingen zou w i l l e n ma
ken, 

Dr .Hi r sch fe ld antwoordt, dat het verslag der conferentie, a l s 
mede het bedoelde rapport, nog steeds i n bewerking z i j n en ca. 20 
A p r i l a. s. i n de Raad van Presidenten zu l l en worden behandeld, waar
na voorlegging aan de regeringen z a l volgen. 

M i n i s t e r Joekes .za l z i j n opmerkingen s c h r i f t e l i j k aan de Rege
ringscommissaris ter kennis brengen. 

b. I n s t e l l i n g van een Commissie voor de gemeenschappelijke Benelux-
organen. 

Nadat M i n i s t e r Joekes het i n hoofde genoemde onderwerp, waar
omtrent een nota van Dr .Hi r schfo ld i s ontvangen, ter sprake heeft 
gebracht, verzoekt Dr .H i r s ch fe ld d i t onderwerp i n de R.E.A.-vergade
r ing Van 'a . s . week te behandelen. Spreker antwoordt voorts op oon^ 
desbetreffende vraag van Min i s t e r Joekes, dat de bedoelde commissie 
inderdaad een Nederlandse commissie z a l z i j n , maar dat dezo overleg 
z a l moeten plegen met een Belgische commissie en wel met hot oog op 
de aan de rosp. regeringen over te leggen voorstel len. 

Minis te r Joekes acht het gewenst, dat van Nederlandse zijde _ 
een hooglee raar i n Eêt Staatsrecht wordt uitgenodigd i n de commissie 
z i t t i n g te nemen, . 

minister van den Br ink ondersteunt de gedachte van Minis te r 
Joekes en acht de opneming van een staatsrechtgeleerde ook i n de aan 
Belgische z i jdo i n te s t e l l e n commissie ton zeerste aan te bevelen. 



R aad voor E . A . 
dd. 6 . 4 . 1 9 4 9 . 

D r . H i r s c h f c l d h e r i n n e r t er aan, dat , toen h i j d e s t i j d s een eer
ste v o o r s t o l i n de Raad aanhangig maakte, de naam van P r o f . V a n P o e l i o 
a l s v o o r z i t t e r werd genoemd. Spreker i s van mening, dat voorkomen 
moet worden, dat i n do beide landen studiocommissies zouden worden 
i n g e s t e l d , d ie n i e t voldoende s n e l kunnen werken. Spreker beschouwt 
hot voorts a l s b e p a a l d e l i j k gewenst, dat do regeringen zekere r i c h t 
l i j n e n o p s t e l l e n ten behoeve van de gewenste coördinatie van werk
zaamheden der commissies. E v e n a l s P r o f . v a n P o e l j e i s spreker van me
n i n g , dat een beg in gemaakt zou moeten worden met de eenvoudigst 
mogeli jke opzet; daarna v/aro te b e z i e n hoe de staatkundige construc
t i e zou moeten worden. 

De Raad b e s l u i t het onderwerp i n do volgende vergadering te 
behandelen. 

O- M i n i s t o r i ó l o commissie voor de h a n d e l s p o l i t i e k e en monetaire kwes
t i e s i n Donelux-vorband. " ' 

M i n i s t e r van den B r i n k h e r i n n e r t aan de t e r conferentie ge
maakte b e g i n s o l a f s p r a a k , Volgens welke oen i n t e r m i n i s t e r i e e l comité 
i n het l e v e n zou worden geroepen tor p e r i o d i e k e bespreking der l o 
pende h a n d e l s p o l i t i e k e en monetaire kwest ies . Sprekor verzoekt Dr. 
H i r s c h f e l d een daartoe strekkend v o o r s t e l aan de Raad voor te leggen, 
opdat nader mot de Belgen terzake contact kan worden opgenomen. 

D r . H i r s c h f e l d neemt op z i c h h i e r v o o r het nodige te v e r r i c h t e n . 

d . Verzending van Voedselpakketten naar Nederlanders i n D u i t s l a n d . 

M i n i s t e r L i e f t i n c k h e r i n n e r t aan de b e s l i s s i n g van de Raad van 
1 0 November 1948 om bovengenoemde pakketzendingen op 1 A p r i l van d i t 
j a a r stop te z o t t e n . Thans heef t op 2 A p r i l j . 1 , do M i n i s t e r van 
I«andbouw b i j de M i n i s t e r r a a d een v o o r s t e l ingediend om deze pakket
zendingen te l a t e n voortbestaan, Sprekor zou er op w i l l e n aandringen, 
s p e c i a a l omdat do datum van 1 A p r i l reeds i s vers treken, conform de 
b o s l i s s i n g van d e s t i j d s de verzending stop te z o t t e n en deze even
t u e e l e e r s t op gang te brengen wanneer de M i n i s t e r r a a d anders mocht 
b e s l u i t e n . 

M i n i s t e r 'Mansholt merkt op, dat het desbetreffende b e s l u i t 
d e s t i j d s door de R . E . A , was genomen i n afwezigheid van de M i n i s t e r 
van Binnenlandse Zaken, wie deze zaak p r i m a i r regardeert . Persoon
l i j k heef t de M i n i s t e r geen overwegende bezwaren om de verzending 
geheel stop te z e t t e n . Do buitenlandse m i s s i e itt B e r l i j n daarentegen 
heef t wol bozwaar en heef t verzocht de pakketzendingen, z i j bet ook 
op beperkte s c h a a l , te doen voortbestaan. 

De Raad b e s l u i t de h i e r aan de orde z i j n d e aangelegenheid i n 
de eorstvolgonde vergadering van de M i n i s t e r r a a d te behandelen. 

_o. Het gebruik van aluminium Voor ramen. 

M i n i s t e r i n ' t V e l d heeft t i j d e n s z i j n v e r b l i j f i n Engeland 
geconstateerd, dat daar v r i j v e e l v u l d i g gebruik gemaakt wordt van 
aluminium voor de vervaardig ing van ramen. Spreker vraagt z i c h af , 
of ook h i e r to lande i n deze geen mogelijkheden bestaan. 

M i n i s t e r van den B r i n k antwoordt, dat do productie h i e r te l a n 
de van aluminiumramen zeer wol mogel i jk i a en dat htamo^n oon aan 
T n ^ v i r p i j n rlnrinnnrïhonp 11 i ui' mui i in ' " 1 , 1 ""•'••""r 

f . Het Engelse economie survey en s o o r t g e l i j k e , j ? u b l i o a t i e s . 

M i n i s t e r Joekes heeft mot b e l a n g s t e l l i n g kennis genomen van 
het Engelse economie survey en vraagt z i c h af , of de stukkon, zoals 
geproduceerd door het B u r e a u - H i r s c h f o l d en hot C e n t r a a l planbureau, 
n i e t eveneens i n een s o o r t g e l i j k e a a n t r e k k e l i j k e vorm zoudon kunnen 
worden gepubl iceerd. 

De Raad betuigt z i j n instemming met dezo gedachto. 

N i e t s meer aan do orde z i jnde s l u i t de V o o r z i t t e r de vergadering. 

Do S o c r e t a r i s , 


